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Abstract (en)
In steam generators, there is the problem that the bundled heating-surface pipes arranged centrally in the steam generator are subject to
considerably greater thermal stress than the bundled heating-surface pipes arranged more peripherally. As a result, the steam temperature of the
fresh steam leaving the steam generator remains significantly below the steam temperature in the centrally arranged bundled heating-surface pipes.
To this end, the invention envisages that the bundled heating-surface pipes arranged more peripherally in the steam generator are grouped together
separately from the more centrally arranged bundled heating-surface pipes into separate bundled heating surfaces and are in each case connected
to at least one output collector and the output collectors of the more central bundled heating surfaces are connected to downstream input collectors
of the more peripheral bundled heating surfaces and the output collectors of the more peripheral bundled heating surfaces are connected to the
downstream input collectors of the more central bundled heating surfaces. The invention can find application in multiple pass steam generators.
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Abstract (de)
Bei Dampferzeugern besteht das Problem, daß die zentral im Dampferzeuger angeordneten Bündelheizflächenrohre thermisch wesentlich stärker
beansprucht werden als die mehr peripher angeordneten Bündelheizflächenrohre. Dadurch bleibt die Dampf temperatur des den Dampferzeuger
verlassenden Frischdampfes deutlich unter der Dampftemperatur in den zentral angeordneten Bündelheizflächenrohren. Hierzu sieht die
Erfindung vor, daß die mehr peripher im Dampferzeuger angeordneten Bündelheizflächenrohre getrennt von den mehr zentral angeordneten
Bündelheizflächenrohren zu separaten Bündelheizflächen zusammengefaßt und an mindestens je einen Ausgangssammler angeschlossen sind und
die Ausgangssammler der mehr zentralen Bündelheizflächen an nachgeschaltete Eingangssammler der mehr peripheren Bündelheizflächen und
die Ausgangssammler der mehr peripheren Bündelheizflächen an die nachgeschalteten Eingangssammler der mehr zentralen Bündelheizflächen
angeschlossen sind. Die Erfindung ist bei mehrstrangigen Dampferzeugern anwendbar. <IMAGE>
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